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IN WEST-ZEEUWSCH.VLAANDEREN
Geen eenheid in coöp. „Eensgezindheid”....

Melkfabriek IJendijke heeft uitbreidingsplanen.
„Eensgezindheid” luidde de naam van de coöperatieve zuivelfabriek en melkinrichting te IJ-
zendijke, waarin sedert enkele jaren de coöperaties van Aardenburg en IJzendijke verenigd 
zijn. Maar de ledenvergadering, die gistermiddag in het jeugdgebouw van IJzendijke werd ge-
houden gaf nog niet blijk van veel eensgezindheid..... Bij tijd en wijle stond een „groep 
Aardenburg” fel tegenover een „groep IJzendijke”. Werd er door een lid van de ene partij iets 
behartigenswaardigs gezegd, dan applaudiseerde de ene groep luidruchtig, terwijl de andere 
groep veelbetekenend het zwijgen er toe deed. Ook omgekeerd was dat het geval.

Bij een bestuursverkiezing en later bij de rondvraag kwam naar voren, dat ook in het bestuur 
de „eensgezindheid” niet altijd aanwezig is. Zo betoogde een bewogen J. Hiel uit Sint-Kruis: 
„Het bestuur is in twee delen gesplitst. Er bestaat een vete tussen U. Er is een zeer slechte sa-
menwerking in het bestuur. En zolang het aan de top niet goed is kan het in heel de coöperatie 
ook niet goed zijn”.

De heer Hiel kreeg veel bijval van de leden uit Aardenburg en omstreken en tenslotte fulmi-
neerde zijn aanklacht in een motie van wantrouwen tegen het betuur. Op dat moment echter 
wierp de heer S. Dijkstra, secretaris van de Brabantse Zuivelbond - waaronder „Eensgezind-
heid” resorteert - olie op de golven. „Een motie van wantrouwen is een zeer ernstige stap”, zo 
zei hij. Hij herinnerde er aan dat de fabrieken Aardenburg en IJzendijke twee jaar geleden sa-
men waren gegaan, „maar helaas is de juiste harmonie nog niet bereikt” zo meende hij.

Compromis.
De heer Dijkstra voorkwam echter aanvaarding van een motie van wantrouwen door met 
stemverheffing toe te zeggen, dat het voltallige bestuur van de Brabandse Zuivelbond een dag 
naar IJzendijke zal komen om met alle bestuursleden van „Eensgezindheid” te praten en dan 
ook voorgoed de geschillen uit de wereld te helpen. Ook de heer Hiel vond dit een uitstekend 
compromie. binnen enkele maanden zal de vergadering opnieuw bijeenkomen om de zaak te 
beklinken.

Daarna voorkwam de heer Dijkstra nogmaals dat de kloof tussen de twee groepen dieper 
werd. Dat was toen een lid uit IJzendijke in het vuur van de debatten uitriep: „Aardenburg is 
twee jaar geleden uit financiële nood bij ons gekomen en nu willen ze de zaak op stelten zet-
ten”. Dat veroorzaakte laaiende bijval aan de ene kant en een storm van protesten anderzijds. 
Velen wilden daarop het woord....

De heer Dijkstra leidde het debat echter in rustiger banen door met klem te stellen, dat „niet 
armoede van Aardenburg – waarvan geen sprake was - maar samenwerking – waarmee betere 
resultaten bereikt kunnen worden – aanleiding was voor de fusie”.

Tenslotte ging de vergadering akkoord met het voorstel om de Brabantse Zuivelbond eerst het 
bemiddelende werk te laten doen in het bestuur. Omdat niet voldoende leden aanwezig waren 
voor een statutenwijziging, zal „Eensgezindheid” binnen drie maanden toch weer een verga-
dering moeten uitschrijven voor deze wijziging. Tijdens deze vergadering zal de zaak verder 
besproken worden en zal het bestuur in harmonie achter de tafel zitten.

Heruitgave zuivelhistorienederland.nl                                                                                        versie 2011-09-071



Voor-vergadering
Tevoren had voorzitter L. C. C. Cammaert zijn misnoegen nog geuit, dat het voormalig be-
stuur van Aardenburg reeds woendagavond in een vergadering te Aardenburg de agenda, voor 
deze algemene ledenvergadering had besproken met leden uit Aardenburg en omgeving. De 
heer C. van Belleghem, oud-bestuurslid van Aardenburg en thans bestuurslid van „Eensge-
zindheid” antwoordde echter, dat dit niet meer was geweest dan een voorlichting op verzoek 
van enkele leden.

Bij de bestuursverkiezing werden de aftredende bestuursleden C. van Belleghem en J. van de 
Sluis herkozen. In de plaats van de heer Ph. Haverbeke werd echter gekozen de heer J. Hiel 
met 222 tegen 199 stemmen.

Verder werd nog bekendgemaakt dat „Eensgezindheid” grote plannen heeft om de melkfa-
briek uit te breiden. Hiervoor was reeds een voorstel - machtiging voor een bedrag boven de 
50.000 gulden – op de agenda geplaatst. Omdat echter de statutenwijziging van de  agenda 
moest worden gevoerd werd ook dit punt  aangehouden

In zijn openingswoord had voorzitter Cammaert een uitvoerige terugblik geworpen op de be-
ruchte melkstrijd in Zeeuwsch-Vlaanderen. Tenslotte echter waren de verschillende fabrieken 
(IJzendijke. Kloosterzande, de Combinatie uit Rotterdam en Hollandia uit Vlaardingen) tot 
een overeenstemming gekomen.
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